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Pensionärsrådets sammanträde  

den 3 december 2018 

 

Ledamöter  

Berit Johansson, vice ordförande PRO Sköndal 

Inger Sjöberg  PRO Farsta 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta  

Greta Jönsson SPF Sköndal 

 

Ersättare 

 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Wåge Johansson PRO Sköndal 

Christina Johansson SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

 

Förhinder 

Alexandra Posacki, ordförande 

 

Tjänstepersoner 

 

 

SPF Farsta 

 

Jonas Wilhelmsson 

Maria Premfors 

 

 

Mikael Sundqvist       § 2 

Claes-Göran Jonsson § 2 

 

Avdelningschef 

Sekreterare, 

verksamhetscontroller  

 

Farstapolisen 

Volontär, Polismyndigheten 

 

   

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Vice ordförande    Ledamot  
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare, anmälan av protokollet från förra 
sammanträdet 
Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av Greta Jönsson, 

SPF Sköndal, och Berit Johansson, PRO Sköndal, den 4 

december 2018. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 5 november 2018 

anmäldes och lades till handlingarna. 

§ 2 Dagens gäster:  
Mikael Sundberg, Farstapolisen 

Claes-Göran Jonsson, volontär Polismyndigheten 

Mikael Sundberg informerar övergripande om att brott mot äldre 

och personer med funktionsnedsättningar är en ökande trend. 

 

Claes-Göran Jonsson, volontär Polismyndigheten, presenterar det 

kostnadsfria utbildningspaketet Försök inte lura mig som har 

tagits fram av Nationellt Bedrägericenter. Under 2016 tilldelades 

konceptet första priset i den svenska brottsförebyggande 

deltävlingen till ”European Crime Prevention Award”. (Läs gärna 

mer på Brå:s hemsida.) 

 

Utbildningspaketet syftar till att öka kunskapen generellt om 

bedrägerier mot äldre och innefattar tre avsnitt;  

1. ”Var på din vakt” - handlar om brott som sker på allmän plats 

2. ”Ditt hem är din borg” - handlar om brott som sker vid eller i 

bostaden 

3. ”Syna bluffen” - handlar om brott där gärningspersoner påstår 

att de kommer från ett företag 

 

Utbildningen omfattar fyra timmar fördelade på två tillfällen och 

hålls för grupper om 10-15 personer per tillfälle. 

 

Vid intresse av utbildningen görs en intresseanmälan till Mikael 

Sundberg mikael.sundberg@polisen.se Intresseanmälan ska 

innefatta  

 Förslag på datum 

mailto:mikael.sundberg@polisen.se
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 Plats 

 Namn och kontaktuppgifter till kontaktperson 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 13 
december 
Ärende nr 4: Medborgarundersökningen 2018 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Uppföljning av kommunal hemtjänst – Farsta Norra 

och Farsta Centrum 

Rådet framför följande synpunkter. Personalens utbildningsgrad 

skiljer sig åt mellan hemtjänstenheterna, av vilken anledning är 

det så? Vidare ställer sig rådet frågande till varför det är så hög 

andel timanställda vid hemtjänst Farsta centrum. 

 

Jonas Wilhelmsson förtydligar vad gäller utbildningsgraden att 

andelen ordinarie personal med adekvat utbildning vid hemtjänst 

Farsta Centrum är hög, minst 80 procent. I jämförelse med vård- 

och omsorgsboende har hemtjänsten generellt större andel 

timanställd personal.  

 

Ärende nr 6: Brukarundersökning 2018 inom hemtjänst i ordinärt 

boende och vid servicehus 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Jonas Wilhelmsson förtydligar att det i socialstyrelsens 

undersökning kallas hemtjänst oavsett boendeform. 

 

Ärende nr 7: Brukarundersökning 2018 inom vård- och 

omsorgsboende 

Rådet lämnar följande synpunkter. Det är missvisande med ett 

resultat som baseras på en sådan låg svarsfrekvens. 

Socialstyrelsen redovisar inte något resultat avseende Veckobo 

och Ängsö med hänvisning till att det är färre än sju svarande. 

Rådet anser att det är diskriminerande mot dem som bor och har 

svarat på Veckobo respektive Ängsö att deras åsikter inte blir 

redovisade. 
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Jonas Wilhelmsson förtydligar att det handlar om en 

anonymitetskonflikt. Socialstyrelsen redovisar inte när det är 

färre än sju svarande med anledning av att svar från enskilda inte 

ska kunna urskiljas. 

 

Rådet har synpunkter på formulering av frågan Är möjligheterna 

att komma utomhus bra eller dåliga? Utifrån den formuleringen 

anser rådet att det är otydligt vad den svarande svarar på. 

 

Ärende nr 8: Brukarundersökning 2018 inom äldreomsorgens 

dagverksamhet 

Rådet framför följande synpunkter.  

I förvaltningens tjänsteutlåtande under rubrik Sammanfattning av 

resultat, andra punkten som handlar om vem som besvarat 

frågorna, anser rådet att det ska redovisas vem någon annan är. 

 

Vidare ställer rådet sig frågande till den negativa utvecklingen 

avseende biståndshandläggarens bemötande, där andelen nöjda 

minskat med 19 procent. Svarande inom egen regi är mer nöjda 

jämfört med svarande inom privata utförare, hur kan det vara 

sådan stor skillnad?  

 

Jonas Wilhelmsson förtydligar att det är handläggare inom 

förvaltningen som handlägger samtliga ärenden. Förvaltningen 

återkommer i frågan. 

 

Ärende nr 10: Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

2019-2022 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

 

Ärende nr 11: Stadsdelsnämndens pensionärsråd 2019 

Rådet lämnar inga synpunkter. 

§ 4 Pensionärsrådets sammanträdesdatum 
2019  
Stadsdelsnämndens pensionärsråd fastställer följande 

sammanträdesdatum för 2019. (Beslutet kan komma att ändras av 

2019 års råd.)  
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Måndag 21 januari  

Måndag 25 februari  

Måndag 1 april  

Måndag 13 maj  

Måndag 10 juni 

Måndag 19 augusti  

Måndag 16 september  

Måndag 14 oktober  

Måndag 11 november  

Måndag 9 december 

Sammanträdena inleds klockan 10.00. Dessförinnan samlas rådet 

till förmöte klockan 09.00-10.00.  

§ 5 Information från förvaltningen 
Jonas Wilhelmsson informerar om följande avseende frågor från 

föregående sammanträde. 

 

 Frågan om utökat föreningsstöd som ställdes till Kerstin 

Sandström under föregående sammanträde är fortfarande 

under utredning. Förvaltningen återkommer i frågan. 

 

 Förvaltningen har för närvarande inga kostnader för Ej 

verkställda beslut. När det gäller vård- och 

omsorgsboende finns tillgängliga platser. Det kan dock 

vara så att enskild som beviljats och erbjudits plats på 

vård- och omsorgsboende önskar något annat specifikt 

boende och väljer att bo kvar hemma i väntan på plats.  

 

 Sara Wrethed, avdelningschef stadsutveckling, kommer 

att bjudas in under våren 2019. Vid det besöket kommer 

rådet informeras om hur förvaltningen arbetar för att göra 

stadsdelen intressant för näringslivet. 
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 Ombyggnationen av Edö beräknas vara klar om ett år. 

Rivningsarbetet har gått före tidplan däremot föreligger 

försening vad gäller ombyggnationen totalt sett. Så snart 

det är möjligt för en rundtur i de ombyggda lokalerna 

kommer förvaltningen erbjuda pensionärsrådet en guidad 

tur på Edö för visning av de nya lokalerna. 

 

 GPS-larm. Utvecklingen går snabbt fram och det finns ett 

brett utbud av GPS-larm. Användandet av teknik ska ske 

utifrån etiska överväganden, respekt och hänsyn till den 

enskilde. Exempel på teknik i hemmet som kan användas 

för tillsyn är nattkamera och värmekamera. 

 

 Förvaltningens budgetarbete och verksamhetsplanering 

pågår. Rådet kommer att bjudas in till planeringsdag med 

den nya nämnden den 9 januari klockan 16:00-20:00 på 

Storforsplan 36. 

§ 6 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

§ 7 Övriga frågor  
Greta Jönsson avgår som ledamot och tackades av. 

§ 8 Sammanträdet avslutas 
Vice ordföranden tackade alla och avslutade sammanträdet. 


